

Protokół Nr XVI/2008  
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie  
z dnia 22 lutego 2008 roku

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. Powitał wszystkich zebranych na sesji radnych powiatowych, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu.

Stwierdził iż obecnych jest 15 radnych czyli pełny skład Rady.

Na sekretarza obrad zaproponował radnego Zbigniewa Gładkiego.

Głosowanie

15 głosów – za

Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad?

Pan Burmistrz

- zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy z uwagi na potrzebę wprowadzenia do budżetu darowizny jakie dostały szkoły a nie można ich było wprowadzić przed uchwaleniem budżetu.

Radny J.Strzelec

- zgłosił wniosek o podjęcie uchwały w sprawie zaproszenia na sesję Starosty Jędrzejowskiego i Dyrektora ZDP w sprawie dróg powiatowych na naszym terenie.

Głosowanie jako pkt.15

15 głosów - za

Pan Przewodniczący

- zaproponował wprowadzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie jako pkt 14 porządku obrad.

Głosowanie

15 głosów – za

Następnie odczytał porządek obrad wraz z wniesioną poprawką (porządek obrad w załączeniu do protokołu).

Głosowanie

15 głosów – za

**Ad. 2**

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Głosowanie

15 głosów – za

**Ad. 3**

Pan Burmistrz odczytał informację o pracy za okres od 01 stycznia 2008 roku (materiał stanowi załącznik do protokołu).

Wiceprzewodniczący J.Gładki

- zgodnie z podziałem kompetencji kto odpowiada za monitoring odpadów niebezpiecznych?

Pani H.Barska

- odpowiada Wojewoda, u nas nie ma składowiska odpadów niebezpiecznych.

Pan Burmistrz

- u nas na gminnym składowisku my odpowiadamy, składowiska są w gestii Powiatu. Wystąpiliśmy do powiatu o refundację kosztów monitoringu.

Wiceprzewodniczący J.Gładki

- wg mnie za te zagadnienia odpowiada Powiat a nie gmina.

Pani H.Barska

- za monitoring odpowiada właściciel składowiska , składowisko w Tarnawie nie zostało przekazane do ZUK to my odpowiadamy.

Radny Z.Konieczny

- czy to znaczy że na terenie Gmin nie będzie żadnych składowisk tylko powiatowe?

Pan K.Chmaruk

- na najbliższym posiedzeniu złożę wniosek o dołożenie do tego zadania dla gmin Jędrzejów i Sędziszów po 10.000zł.

Radny S.Łazarski

- od 1 marca zmienia się konserwator oświetlenia będzie to robił zakład PKP Energetyka z siedzibą w Warszawie Zakład Świętokrzyski w Kielcach. Wszelkie uwagi proszę zgłaszać do p. Chyla i będziemy szybko usuwać awarie.

Pani H.Barska

- Ministerstwo Gospodarki przekazało prowadzenie spraw kolektorów Związkowi w Proszowicach, oni przygotowują wniosek do Funduszu Infrastruktury i Środowiska, poszukują dodatkowych źródeł finansowania, będą zaciągać pożyczkę.

Radny W.Tabor

- na następnej sesji przekażę szczegółowe informacje bo Walne Zgromadzenie Związku jest zaplanowane na marzec.

**Ad. 4**

Radny J.Strzelec

- droga powiatowa Czepiec – Przełaj Czepiecki wymaga natychmiastowej naprawy, szkoda autobusu który tam jeździ,

- droga powiatowa Przełaj koło posesji 28 – 38 rów zrównany z drogą, przepust w stronę rzeki niedrożny, po deszczu woda stoi na całej drodze,

- Mstyczów od kościoła woda płynie w stronę placu strażackiego i niszczy im teren,

- rowy przy drodze powiatowej ze Mstyczowa przysypane ziemią, w stronę do łąk, rolnicy nie mają możliwości dojazdu, firma która kopała powinna uporządkować teren.

- proszę o 2 lampy oświetleniowe za kościołem w stronę Podsadka k/ Bratek i Samburski,

- droga Przełaj – Sędziszów walczyliśmy o przewóz i został uruchomiony, teraz firma kupiła od Wasika trasę i podbierają sobie pasażerów, nie wiem czy mają pozwolenie na przewóz, jest problem proszę to uzdrowić. Zwrócił się do Pani Redaktor Gazety Jędrzejowskiej aby ten problem poruszyła w gazecie.

Radny J.Wienczek

- robimy coraz więcej dróg i chodników na terenie miasta, chciałbym za pośrednictwem Urzędu zwrócić się do Telekomunikacji aby usunąć 2 słupy przy ul. Tysiąclecia, które zagrażają bezpieczeństwu lub rozwiązać to inaczej,

- na ul. Kwiatową dowieźć tłucznia i wyrównać.

Radny Z.Konieczny

- na rzece w stronę Kozłowa jest most proszę o zbadanie stanu technicznego i ewentualnie zrobić barierki,

- wystąpić do ZDP o ścinę pobocza w Klimontowie koło byłej mleczarni, woda płynie jezdnią i robią się duże zastoiska.

Radny W.Tabor

- w ubiegłym roku został zniszczony mostek w stronę Lipia, nic nie zostało zrobione proszę o interwencję,

- zamierzamy robić odnowę wsi Gniewięcin, Łowinia na odcinku od remizy do kaplicy w Gniewięcinie jest straszne błoto, duża wyrwa na zjeździe z drogi powiatowej w stronę remizy.

Radny M.Gliwiński

- przy ulicy Leśnej była wycinka krzaków, leżą na stercie i wiatr ponownie roznosi prosba o posprzątanie.

Radny Z.Gładki

- jak wygląda sprawa rozliczenia podatku za plac po byłej szkole w Łowini, użytkuje to OSP czy tak jest w każdej strażnicy?

- potężne drzewa od mostu w Pawłowicach w stronę Zagaja stwarzają zagrożenie dla kierowców,

- droga w Wojciechowicach na odcinku 1600mb olbrzymie dziury, duża grupa młodzieży dojeżdża do Krzcięcic na pociąg,

- w Pawłowicach przy szkole zamontować słupki bo ciężkie samochody rolnicze niszczą asfalt.

Radny J.Sroka

- w Tarnawie za remizą przed mostem bardzo duże dziury jest niebezpiecznie,

- za szkołą k/Górskiego również wielkie wyrwy to samo zjazd drogi z Wydanki przy kościele.

Radny Z.Sobota

- ściana pobocza w Zielonkach, stojąca woda niszczy nawierzchnię,

- w Boleszczach za rzeką wyrównać z bieżącego utrzymania,

- w Borszowicach ciągle naprawiamy a miała być położona druga warstwa nakładki.

Radny W.Tabor

- czy może Pan wydawać jednorazowe pozwolenia na budowę domu, a jak będzie po uchwaleniu Planu Zagospodarowania Przestrzennego?

Wiceprzewodniczący Z.Adamski

- w ubiegłym roku prosiłem o interwencję w Telekomunikacji o podniesienie kabli telefonicznych, na Polnej zrobiono a na Cichej nie,

- na Sosnowcu droga tak dziurawa że trudno przejechać, czy będziemy czekać na nakładkę a czy zostanie wcześniej poprawiona?

- ulica Polna miała być poszerzona, należałoby tą sprawę nagłośnić,

- ul. Kielecka w stronę Borszowic Zagaja można zepchnąć kamień na pobocze bo nie można się wyminąć.

**Ad. 5**

Pani Skarbnik

- odczytała projekt uchwały budżetowej na 2008 rok.

Radny J.Psonak

- odczytał opinię Komisji Budżetowej o projekcie budżetu, projekt został przedstawiony w ustawowym terminie dało to możliwość analizy i propozycji zmian. Zmiany spowodowały korektę planu dochodów i wydatków, budżet nie jest idealny

będzie wymagał pracy i zmian. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2008 rok..

Pani Skarbnik

- odczytała uzasadnienie do projektu budżetu na 2008 rok,
- odczytała opinię RIO w Kielcach o projekcie budżetu na 2008 rok,
- odczytała uchwałę RIO w sprawie możliwości sfinansowania spłaty deficytu budżetu planowanego w projekcie z 3 grudnia 2007 roku, teraz po zmianach ta kwota jest wyższa.

Pan Przewodniczący

- otworzył dyskusję nad proponowanymi zmianami do projektu budżetu.

Radny Z.Konieczny

- zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej aby prace nad zmianami do projektu budżetu rozpoczynały się wcześniej bo mieliśmy 32 zmiany a po posiedzeniu Komisji doszło jeszcze 5, chcielibyśmy móc się wcześniej zapoznać z wniesionymi poprawkami.

Radny W.Tabor

- ustaliliśmy dochody na realizację Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi na poziomie 210.000zł, już wiemy że ta kwota nie będzie realna tylko mniejsza o ok. 100.000zł , to i wydatki powinny być planowane mniejsze.

Pan Burmistrz

- przyjęta kwota 210.000zł jest na bazie projektu, będziemy się starać aby opłatę od tego podmiotu uzyskać. Z ubiegłego roku były nie wykorzystane środki w kwocie 20.000zł i przechodzą na ten rok, ostateczną kwotę trudno na dziś określić. Przekazaliśmy do OPS aby to co nie jest na dziś konieczne poza uposażeniami nie finansować. Nie wiemy jeszcze jaki będzie finał, podmiot skończył działalność zarejestrował się jako nowy i nie płaci, to samo z Zakładem Energetycznym, zrobili nową firmę oszacowali od nowa majątek po mniejszej wycenie i z tego tytułu dla nas mniejszy podatek o 80.000zł.

Jeśli chodzi o liczbę poprawek do projektu to praktycznie dopisano 1, reszta to rozpisano na zadania i stąd więcej punktów. Było założenie aby kupić beczkę asenizacyjną chcieliśmy aby kupili w formie leasingu . Formalno prawnie nie jest to sytuacja czysta, jest możliwość kupiona za dotację celową z tym że te pieniądze ZUK zwróci w ciągu 4 lat a zaoszczędzą opłatę leasingową. Proszę aby ten zakup uwzględnić. Dołożyliśmy do dróg 100.000zł, po 15.000zł do bieżącego utrzymania do miasta i do gminy oraz 70.000zł do dróg na terenie Mstyczowa. Dołożyliśmy na sprzęt rehabilitacyjny dla ESKULAPA 10.000zł, zostanie przekazany w użyczenie, 2.500zł na zakup toalety przenośnej dla OSP w Rynku, 7.500zł na urządzenia na place zabaw, oraz 10.000zł na remont pomieszczeń przy OPS u siebie mieli zaplanowane 5.000zł.

Radny Z.Konieczny

- nie mam nic przeciw zmianom ale chciałbym wcześniej o tym wiedzieć.

Pani Skarbnik

- ostateczna decyzja w sprawie samochodu dla ZUK zapadła wczoraj i nie było kiedy przedstawić Komisjom. Zaciąganie zadłużenia długoterminowego przez zakład byłoby naruszeniem dyscypliny finansów publicznych, a my dając dotację odzyskamy ją w ciągu 4 lat.

Radny Z.Gładki

- samochód jest potrzebny, zapytał czy będzie niższa taryfa dla mieszkańców?

Dyrektor ZUK

- na dziś nie odpowiem muszę przygotować kalkulację.

Wiceprzewodniczący J.Gładki

- w opinii RIO było pozytywnie zaopiniowane upoważnienia dla Burmistrza zapisane w uchwale budżetowej, nie było mowy o pkt. 5 i 6 dotyczące uprawnień przekazywanych dla kierowników jednostek budżetowych, powinno być ograniczenie uprawnień do pewnej wysokości kwot szczególnie przy gospodarowaniu pieniędzmi publicznymi § 12 pkt.6, powinna być wskazana granica wielkości,

- czy przekazywanie uprawnień jest zgodne z ustawą,

- do jakiej wielkości mogą być przekazywane uprawnienia dla kierowników?

Pan Burmistrz

- przepisy jednoznacznie pozwalają przekazać uprawnienia poza płacowymi i majątkowymi, jeśli chodzi o niewielkie kwoty, w tym roku zatwierdzanie rachunków byłoby problemem pozwólmy dyrektorom być gospodarzami a potem ich rozliczajmy. W Br sami będą zatwierdzać wydatki poza płacowe. Nie przekazanie tych uprawnień byłoby to problem dla nas a nie byłoby wymiernego efektu.

Wiceprzewodniczący J.Gładki

- generalnie odpowiedź jest jedna, że jest to zgodne z przepisami prawa, nie mam zastrzeżeń co do zasadności. W pkt. 6 określimy granice dopuszczalnych zobowiązań np. do 50.000zł, dla czystości sprawy ta granica zaciągania zobowiązań jest ważna.

Radny J.Strzelec

- nie zgadzam się do końca bo wtedy każdy będzie chciał mieć do 50.000zł.

Dziś jest taka sytuacja że robimy place zabaw ale czy ktoś pomyślał kto się na nich kiedyś będzie bawił?

Pan Burmistrz

- budżet na inwestycje łącznie z drogami i chodnikami, parkingami wynosi 23% - 6.257.000zł jak na wielkość gminy, dochody własne i wydatki stałe to jest ambitny plan a nie ma tu jeszcze wielkich zadań przed realizacją których staniemy jak kanalizacja, kompleks Basen i hala. Budżet zapewnia finansowanie wszystkich dziedzin ponad zadania obowiązkowe, sferę społeczną – OSP, wsparcie dla KGW, świetlice, oświata z zabezpieczeniem środków na cały rok, ochrona zdrowia, remont MGOZ, pomoc dla ESKULAP-u dla kultury i sportu, ochrona środowiska, promowanie selektywnej zbiórki odpadów, badanie gleb, schronisko dla zwierząt, bezpieczeństwo publiczne – ważną rzeczą jest dofinansowanie Policji, dzięki dobrej współpracy mamy dodatkowo o 4 etaty więcej, wykup gruntów, pomoc dla bezrobotnych mamy kwotę 279.000zł, część z tych osób musimy później na jakiś okres zatrudnić. Infrastruktura podstawowa sprawy oświetlenia, drogi, wodociągi, jesteśmy przygotowani do inwestycji z funduszy europejskich. Gdy zaczniemy realizować duże zadania z części trzeba będzie zrezygnować lub nie realizować. Następnym problemem będzie oświata będziemy musieli dołożyć do płac. Postanowiliśmy szybko ogłaszać przetargi żeby wiedzieć jakie są potrzebne środki. Najważniejsze są dochody a będą wtedy gdy firmy i ludzie będą sobie radzić. Proszę o przyjęcie budżetu z zaproponowanymi poprawkami.

Pan Przewodniczący

Poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2008 rok.

Głosowanie

15 głosów – za                      uchwała Nr XVI/171/2008

Z uwagi na zaistniałą sytuację rodzinną radnego Zbigniewa Gładkiego będącego sekretarzem obrad, który musiał opuścić obrady Pan Przewodniczący zaproponował na sekretarza obrad dalszej części sesji radnego Mariusza Gliwińskiego.

**Ad. 6**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2008r.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/172/2008

**Ad. 7**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2008r.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/173/2008

Radny J.Strzelec

- ten pkt powinien kogoś dotyczyć a tu nie ma ani jednego dyrektora szkoły, czy ich ten temat nie dotyczy?

Pani M.Jędrzejczyk

- w zakresie ustawy dotyczy to szkół, Policji, OPS, każda szkoła ma swój program który realizuje, można w szkole poprosić i zapoznać się.

**Ad. 8**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Gminy na 2008r.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/174/2008

**Ad. 9**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę w sprawie ustalenia kosztu 1 godziny usług opiekuńczych świadczonych przez opiekunki domowe MGOPS w 2008 roku.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/175/2008

- odczytał uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, oraz załącznik do uchwały.

Głosowanie

12 głosów – za                      uchwała Nr XVI/176/2008

**Ad. 10**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości punktu dla potrzeb wynagrodzenia pracowników MGOPS w Sędziszowie.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/177/2008

**Ad. 11**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę Nr VIII/82/2007 z dnia 30 maja 2007 roku w sprawie powierzenia administrowania gminnym zasobem mieszkaniowym dla ZUK w Sędziszowie.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/178/2008

**Ad. 12**

Dyrektor ZUK

- odczytał uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego p.n. Zakład Usług Komunalnych w Sędziszowie.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/179/2008

Radny S.Łazarski

- nie było zimy czy zostały pieniądze z tego zadania, należałoby sprzątnąć błoto pośniegowe bo zalega na jezdniach i stwarza zarżenie, należyto zebrać.

Pan Burmistrz

- mógłbym odpowiedzieć że jest to sprawa Powiatu i powinni to zrobić.

Dyrektor ZUK

- my to zrobimy, w ubiegłym roku próbowałem obciążyć za te prace ale nie było możliwości.

**Ad. 13**

Pan Przewodniczący

- odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady oraz stałych Komisji na rok 2008.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/180/2008

**Ad. 14**

Pani Skarbnik

- odczytała uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008, dotyczy darowizn dla szkół.

Głosowanie

13 głosów – za                      uchwała Nr XVI/181/2008

**Ad. 15**

Pan Przewodniczący

- przyjęliśmy wniosek do porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie zaproszenia Starosty i Dyrektora ZDP na sesję w temacie drogownictwa. Pan Starosta był zaproszony i w ostatniej chwili odmówił.

Radny J.Wienczek

- może zapytajmy o termin a my się dostosujemy, zrobimy sesję nadzwyczajną w sprawie dróg.

Radny J.Strzelec

- moje zdanie również jest takie aby to była sesja.

Radny S.Łazarski

- dla porządku spisałem tematy poruszane przez radnych dotyczą dróg, oświetlenia, przepustów, ścinki poboczy, rowów chodzi o efektywne działanie nie ważne jaka to będzie forma, chodzi o to aby wreszcie problem załatwić.

#### Pan Burmistrz

- to może być wniosek obligujący Przewodniczącego do zwołania sesji nadzwyczajnej w proponowanych tematach, z zapisem że Rada jest za tym i Przewodniczący musi zorganizować sesję nadzwyczajną skutecznie aby doszło do spotkania.

#### Radny J.Strzelec

- Pan jest szefem my ciało doradcze, Pan sobie w tej sprawie nie radzi bo od 8 lat mówi się na ten temat, są media do naciskania na pewne gremia. Nie takich dzisiaj ludzi się nagina, politykiem, Burmistrzem, radnym się bywa a człowiekiem się jest. Nasza prasa powinna to poruszyć. Burmistrz powiedział że firmy się dobrze rozwijają i dobrze, ale ta gmina składa się również z rolnictwa, samochodem strażackim nie pojedzie się do chlewni. W polityce dziś za rolnikami nie ma się kto ująć, embargo do Rosji zniesione. Nikt nie mówi co jest w rolnictwie.

#### Pan Burmistrz

- nie chciałbym polemizować, nie trzeba słuchać tylko tego co wygodne, ja o rolnikach też mówiłem, że nie jest tylko świński dołek ale rów. To dobrze że firmy się rozwijają. Jeśli chodzi o podjęcie uchwały o zaproszeniu to nie ma podstawy prawnej do jej podjęcia. Ma być zapisane że zapraszamy, wspólnie przygotujemy się do tego spotkania, mogą być obecne media. Gdybyśmy nie wyprosili pewnych rzeczy to nie byłoby dróg, chodników na naszym terenie. My mobilizujemy ZDP do wysiłku to efekty mamy, są kilometry dróg zrobione na naszym terenie. Spotkanie musi być przygotowane bardzo precyzyjnie. Może to dotknąć Dyrektora ZDP, a jak się uprą to nic nie zrobią jak w innych gminach. Proszę przedyskutować i uzgodnić na co trzeba zwrócić uwagę, mamy dwoje radnych powiatowych.

#### Radny J.Strzelec

- to co Burmistrz powiedział odebrałem tak jakbym się wziął na Starostę. Teraz składam wniosek formalny o wycofanie mojego wniosku w sprawie zaproszenia Starosty i Dyrektora ZDP. Czy ja mówię, że firmy nie płacą podatku, jestem traktowany jak intruz który rozwała Radę . Przed uchwaleniem budżetu były spotkanie, Komisje a rozmawialiśmy tylko o 2 kartkach, a czy ruszaliśmy resztę budżetu? Uzgodniliśmy stanowisko z Burmistrzem i Skarbnikiem .Czy jest obowiązek aby radny należał do 2 Komisji?

#### Pan Przewodniczący

- wniosek został przyjęty do porządku obrad i już nie da się wycofać więc zapraszamy Starostę i Dyrektora ZDP.

#### Radny S.Łazarski

- jest więcej radnych, którzy zgłaszają wnioski do Powiatu, nie jest to tylko pomysł radnego Strzelca, sprawy te poruszało 9 radnych. Naszym wspólnym dobrem jest rozwiązanie tych problemów, trzeba w jakiś sposób spowodować to spotkanie aby tych interpelacji było mniej.

#### Wiceprzewodniczący J.Gładki

- przypomniał iż uchwałę do porządku obrad może głosić grupa 3 radnych, Komisja lub Burmistrz, dlatego proponuję uchwałę z zapisem do protokołu „Rada zobowiązuje Przewodniczącego do zorganizowania sesji nadzwyczajnej w aspekcie dróg



powiatowych z bezwzględnym udziałem Starosty Powiatowego i Dyrektora ZDP, w ten sposób abyśmy byli przygotowani do dyskusji i wymienione osoby były obecne”.

Głosowanie

12 głosów – za

Radny Z.Konieczny

- weszliśmy w dyskusję a nie trzymamy się porządku obrad.

**Ad. 16**

Pani Skarbnik

- uchwaliliśmy budżet ale ten się nie myli kto nic nie robi, do wczoraj były sprawozdania za ubiegły rok, jest błąd w poręczeniach i gwarancjach to rzutuje nam w wydatkach o 200.000zł, które poprawiliśmy w § 2 uchwały a w dalszej części nie, ta kwota dotyczy poręczenia dla SPEC a 77.500zł to ostatnia rata z poręczenia dla Jędrzejowa.

Wiceprzewodniczący J.Gładki

- w sumie w § 2 przegłosowaliśmy kwotę 277.500zł, czyli trzeba matematycznie poprawić w dalszej części.

Pan Burmistrz

- udzielił odpowiedzi na interpelacje radnych:

Radny J.Strzelec – w dyskusji wynikło wzajemne niezrozumienie między nami, chodzi nam o to samo ale mówimy o różnych drogach,

- wystąpimy o dowieszenie kamienia do Przełaja Czepieckiego, jeśli dojdzie do sesji nadzwyczajnej możemy objechać po gminie aby Starosta i Dyrektor ZDP zobaczyli jak to wygląda w terenie,
- niedrożny przepust w Przełaju również zgłosimy,
- sprawę zalewania terenu przy remizie w Mstyczowie musimy rozeznac,
- oczyszczenie rowów przydrożnych w Mstyczowie zgłosimy do Firmy, która robiła wykopy,
- zamontowanie 2 lamp oświetleniowych, rozeznamy czy można Podwiesić a czy będzie potrzebny projekt,
- w sprawie przewozu Bus-ów wystąpimy do Wydziału Komunikacji o oficjalną odpowiedź.

Radny J.Strzelec

- z Przełaja p. Piętuch jechał z kilkoma osobami a kilka minut przed nim jechał przewóz i zabrał ludzi do Jędrzejowa. Wcześniej miał On problem z załatwieniem zgody na przewóz, nie chcieli go dopuścić, jeździłem w tej Sprawie do Starosty. Inni przewoźnicy zrywali jego rozkład jazdy, czy to jest zgodne z prawem? Pan Piętuch powiedział, że ostatecznie przestanie jeździć bo nie będzie dokładał.

Pan Burmistrz

- zrobimy wszystko aby nie było wolnoamerykanki, p.Barska wystąpi o oficjalną odpowiedź.

Radny J.Wienczek - 29 sierpnia 2007r wysłaliśmy pismo do Telekomunikacji w Rzeszowie, zgłosiliśmy usterki – odczytał odpowiedź.

- kamień do utwardzenia ul.Kwiatowej dowieziemy po przetargach.

Radny S.Łazarski

- naprzeciwko Przychodni zwisający kabel zerwała śmieciarka, Telekomunikacja naprawiła to bez żadnych konsekwencji bo była to ich wina, że kable wisiały za nisko.  
Wiceprzewodniczący Z.Adamski

- w Boruszowicach też tak było zerwałem kabel przejeżdżając kombajnem, zostało zgłoszone i naprawili.

Pan Burmistrz

- są takie instytucje z którymi trudno dojść do porozumienia jak PKP, Zakład Energetyczny. Mieliśmy spotkanie ze służbami PKP w sprawie uporządkowania terenu przy Przychodni Kolejowej – zgadzają się na wyburzenie komórek na koszt gminy. Przy cmentarzu teren dzierżawi LHS jeśli nie zgodzą się abyśmy zrobili parking to PKP Lublin wypowie im dzierżawę i przekaże nam, nie będziemy płacić dzierżawy tylko wykonamy parking. Będziemy mogli przejąć place pod drogi 2/3 terenów nieodpłatnie a za 1/3 musimy zapłacić.

Radny Z. Konieczny – sprawdzimy stan w czyjej gestii jest zabezpieczenie mostu na rzece w kierunku Kozłowa,

- będziemy prosić o ścinę poboczy przy drodze, miały być zaplanowane pieniądze i mieli to robić.

Radny W.Tabor

- mostek na pastwisku w kierunku Lipia sprawdzimy,

- kamień dowieziemy,

- my nie dajemy pozwolenia na budowę, tylko wydajemy warunki zabudowy, jeśli w Planie teren nie będzie ujęty pod budownictwo to nie da się zmienić, teraz jeszcze można wydać na indywidualną decyzję,

- zjazd z drogi powiatowej w kierunku remizy zgłosimy.

Radny M.Gliwiński - posprzątanie wyciętych krzaków przy Leśnej zlecimy do ZUK.

Radny Z. Gładki

- wszystkie jednostki OSP mają naliczony podatek gruntowy, żeby nie tracić subwencji,

- rozeznamy możliwość wycinki drzew przy drodze w Pawłowicach,

- droga od przystanku do Łowini

- w sprawie zamontowania słupków przy szkole powinna wystąpić Pani Dyrektor.

Radny J.Sroka

- wyrwy w drodze powiatowej w Tarnawie zjazd w stronę Wydanki i k/Górskiego zgłosimy do naprawy.

Radny Z.Sobota

- kamień na drogę w Bolesciach dowieziemy,

- Boruszowice są ujęte do funduszy unijnych RPO i kanalizacja z PROW.

Radny Z.Adamski

- sprawę podniesienia kabli telefonicznych zgłosimy,

- ul. Polna była zgłoszona na spotkaniu z Dyrektorem ZDP, naprawę Sosnowca i zebranie pobocza przy Kieleckiej zgłosimy.

## **Ad. 16**

Radny J.Wienczek

- planujemy zakup samochodu dla ZUK a czy nie moglibyśmy jeszcze kupić równiarki, wykorzystana byłaby do prac na naszych drogach i jeszcze można byłoby zarobić,

- zjazd ze ślimaka do drogi powiatowej, proszę zapytać w ZDP czy tam nie można zamontować barierek,
- czy nie powinniśmy poinformować osoby zainteresowane kolektorami słonecznymi że będzie mniejsze dofinansowanie?

Pan Burmistrz

- na razie nie dajemy informacji bo nie ma jeszcze ostatecznych ustaleń.

Radny T.Styczeń

- zgłaszałem drogę k/Zadęckich którą zniszczyła firma i rolnicy nie mają dojazdu do łąk, proszę spowodować wyrównanie terenu.

Pan K.Chmaruk

- wysłałem pismo, rozmawiałem z wykonawcą obiecali że to zrobią,
- sprawa zaproszenia za sesję Starosty i Dyrektora ZDP proponuję poprosić ich aby przedstawili gotowy plan odnowy dróg na terenie gminy, ścinka poboczy, przepusty, rowy gdzie zamierzają robić,
- w 2007 roku na drogi powiatowe wywieziono 7 zestawów tłucznia tj. 150t, to co z tego można zrobić, a my na swoje 3000 ton.

Radny S.Łazarski

- czy jest jakaś mapa dróg aby się zorientować, które na terenie gminy są powiatowe a które nasze?

Pan K.Chmaruk

- przygotujemy taką mapę i powiesimy na Sali konferencyjnej.

Radny Z.Sobota

- czy radni powiatowi są zapraszani na nasze sesje?

Pan Przewodniczący

- na każdą sesję wysyłamy zaproszenia.

Radny Z.Sobota

- na sesję nadzwyczajną w sprawie dróg należy zaprosić radnych powiatowych.

Pan Burmistrz

- podjęliśmy uchwałę w sprawie budowy Pomnika, prace trwają planujemy odsłonięcie na 20 kwietnia 2008r. Są cegiełki jeśli ktoś chce przekazać dobrowolną wpłatę na ten cel. Na dziś już poniesione koszty to ok. 35.000zł.

Dyrektor ZUK

- otrzymałem pismo od Wójta Wodzisławia z prośbą o wyrażenie zgody na przyjmowanie bezdomnych zwierząt do naszego schroniska. Ze Słupią sprawa wygląda tak, że gdy podałem kalkulację na tym się skończyło.

Pan Przewodniczący

- poddał pod głosowanie zgodę na przyjmowanie do schroniska bezdomnych zwierząt z terenu gminy Wodzisław.

Głosowanie

12 głosów – za

**Ad. 17**

Przewodniczący zamknął XVI sesję Rady Miejskiej w Sędziszowie.

Na tym protokół zakończono

Protokołował

Sekretarz

Przewodniczył

